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Milí Vinohraďáci,

po návratu z prázdnin, se začátkem školního roku a s pří-
chodem podzimních měsíců se dostáváme zpět do běhu
všedních dní. Do běhu události naší městské části, o kte-
rých pojednáváme na stránkách našeho zpravodaje.

V říjnovém zpravodaji na Vás čekají zprávy, které opět
o něco více nastiňují, kam v blízké budoucnosti Vinohrady
zamíří, a to i s ohledem na proběhlé zářijové zasedání vino-
hradského zastupitelstva. Ostatně, ty asi nejzajímavější in-
formace z něj přinášíme na straně 5. V návaznosti na toto
jednání tak třeba zjistíte, jak se mění podmínky nakládání
s obecním bydlením, a to zejména v oblasti jeho pronájmu,
co se děje v rodinné politice, k jakým novinkám dojde
v oblasti životního prostředí, a také jak a proč došlo ke
změně, která je patrná už z titulní strany říjnového zpravo-
daje - ke změně znaku městské části.

Dozvíte se ale mnohem víc. Prostě, vše důležité, co se na
Vinohradech odehrálo v minulém měsíci, a co nás čeká
v tom aktuálním i těch nadcházejících.

Příjemné a přínosné čtení!

Mgr. David Čížek,
odpovědný redaktor

člen Rady městské části
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EDITORIAL

Veškeré informace ze zasedán�́ Rady městské c ̌ásti
a Zastupitelstva městské c ̌ásti Brno-Vinohrady
najdete v elektronické podobě na webu městské
c ̌ásti:

https://www.vinohrady.brno.cz/samosprava/
usneseni-rady-a-zastupitelstva

Už máte ČESKOU OBEC?

Nainstalujte si aplikaci
ČESKÁ OBEC a mějte vi‐
nohradskou radnici vždy u
sebe.
Důležité kontakty, zprávy o
dění kolem vás, pozvánky
na akce městské části,
možnost hlášení závad
nebo úřední deska.

To vše je mobilní aplikace
ČESKÁ OBEC.
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zářijové třicetiny nejstaršího vinohrad-
ského kulturního a volnočasového
centra Domeček přišly na prostranství
před radnicí oslavit stovky lidí – ať už
soudobých návštěvníků táborů, krouž-
ků a cvičení nebo pamětníků, a to jak
ze strany dřívějších uživatelů, tak i lek-
torů. S letošním výročím je spojena
jedinečná možnost prohlédnout si na
galerii Domečku archivní fotografie
z „devadesátkových“ akcí pořádaných
příspěvkovou organizací KVIC.

Domeček leží na strategickém místě
v centru sídliště, poptávka prostor pro
volnočasové aktivity trvale převyšuje
nabídku a já jsem přesvědčena, že se
může dále rozvíjet a má co nabídnout
i budoucí generaci. V letošním roce
proběhla kompletní oprava střechy a
na základě pověření Radou městské
části jsem začala jednat se společno-

stí Teplárny Brno, a.s. o možnosti
získání spodní části, kde dosud fungo-
vala výměníková stanice tepla.

Při decentralizaci výměníkových sta-
nic v minulých letech se v některých
městských částech podařily realizovat
krásné projekty. Letos bylo otevřené
komunitní centrum Žabka v Žabovře-
skách, které je podle slov tamního
starosty Filipa Ledera výsledkem
sedmileté práce. Komunitní centrum
Skála v Novém Lískovci vzniklo před
dvěma lety rovněž velmi zdařilou pře-
stavbou výměníkové stanice.

Nechybělo mnoho a šance na získání
prostor od tepláren by nás minula,
protože do velké směny majetku mezi
městem a teplárnami připravované už
přes dva roky nebyly Vinohrady vůbec
zařazeny (pro teplárny to byl majetek,

který byl dosud využívaný a nebyl tzv.
„zbytný“, proto ho nenabízí k prodeji).
Naštěstí však výsledkem našeho
vyjednávání s městským radním pro
majetek Jiřím Olivou a zástupci
společnosti Teplárny Brno, a.s. bylo
posečkání s projednáním směny
v orgánech města tak, aby bylo možno
do směny zahrnout i naši městskou
část.

Přeji lektorům a návštěvníků Domečku
v čele s vedoucí paní Ivanou
Heindlovou hodně radosti a zdaru v je-
jich práci a Vám, milí čtenáři, příjemné
podzimní dny.

Mgr. Jitka Ivičičová,
starostka

Milí sousedé,

Jedny z prvních kroků vedení městské části po loňských
volbách vedly na magistrát s dotazem, jestli lze postu-
povat podle usnesení zastupitelstva města Brna z května
2021, tedy jestli město uzavře kupní smlouvu na pozemky,
které by měly sloužit parkování v kombinaci se sportem,
pokud městská část poskytne požadovanou součinnost
(z rozpočtu MČ měla být uhrazena částka 8,6 mil. Kč, roz-
ložená do čtyř let). Odpověď radního pro majetek zněla, že
je potřeba věc znovu projednat v orgánech města. Proto
jsme v prosinci vznesli oficiální dotaz.

Nynější vedení magistrátu se problému věnovalo důkladně.
Jako zástupce městské části jsem dostala prostor vysvět-
lit před Radou města Brna důvody, proč je potřeba získat
tyto pozemky, představila jsem potenciál jejich budoucího
využití pro parkování v kombinaci s hasičským sportem,
který byl podpořen peticí okresního sdružení SDH ČMS.
Přestože diskuse byla velmi bohatá a názory se různily,

mezi členy vedení města převážil názor, že vykupování po-
zemků není v celoměstském zájmu.

Červnové zasedání zastupitelstva města Brna pak těsnou
většinou rozhodlo o zrušení usnesení z května 2021 s tím,
že pokud městská část bude mít zájem pozemky vykoupit
ze své úrovně, město jí potřebné prostředky zapůjčí.

Nabídka splácení bohužel proměstskou část není řešením.
Částka více než dvacet milionů Kč by rozpočet Vinohrad
zatížila tak, že by nezbývaly prostředky pro rozvoj, zejména
nutné spoluúčasti při čerpání investičních dotací. I dnes
před námi stojí příležitosti, které nesmíme promarnit.

Aktuální neopakovatelnou šanci pro rozvoj představuje
probíhající změna technologie tepláren a opouště-
ní výměníkových stanic. Ty by po uvolnění a úpravě mohly
sloužit pro potřeby městské části. Je však nejprve nutné je
získat od společnosti Teplárny Brno, a.s. To platí zejména
o výměníku pod Domečkem na Valtické.

Pro úplnost ještě uvedu, že jednání Zastupitelstva města
Brna 5. září schválilo Smlouvu o spolupráci při výstavbě
veřejné infrastruktury „SPORT FOR LIVING“. Nezbývá než
doufat, že soukromý investor kapitolu „GO UP“ uzavřel a
doopravdy vybuduje a bude provozovat areál „SPORT FOR
LIVING“ tak, jak uvádí – tedy obnoví kurty, postaví 36 par-
kovacích míst a v přízemní budově s plochou střechou bu-
dou šatny, sociální zázemí pro návštěvníky areálu, místnost
pro jógu, dvě privátní wellness a místnost pro zaměst-
nance.

Mgr. Jitka Ivičičová,
starostka

Co je nového v kauze Go Up?



Bavit se ve volném čase rekreačním
sportem je asi to nejlepší, co můžeme
pro své zdraví udělat. Jednou z priorit
vinohradské koalice je proto zajistit,
aby bylo kde sportovat.

Během krátké doby bude dokončena
rekonstrukce veřejně přístupného hři-
ště na Bořetické. Moderní povrch umo-
žní sportovat i při nevlídném počasí a
je bezpečnější než beton. Hřiště bude
oplocené, ale zůstane veřejně přístup-
né. Provozní doba bude vymezena pro-
vozním řádem podobným jaký má i hři-
ště na Vlčnovské. Přece jenom je toto
sportoviště umístěno v zástavbě, a tak
je třeba brát ohledy na klid bydlících
vedle něj.

Rekonstrukci tohoto hřiště se podařilo
„vysoutěžit“ za cenu cca o třetinu nižší,
než předpokládal rozpočet projektu.
Ušetřené prostředky budou použity na
další hřiště, tentokrát na Vlčnovské.
I toto hřiště by už přece jen potřebo-
valo kvalitnější povrch, než je ten sou-
časný.

O prázdninách bylo opraveno travnaté
hřiště na Bzenecké. Uvidíme, jak dlou-
ho opravená část hřiště vydrží. Myslím,
že se potvrzují obavy, zda volba přírod-
ního povrchu pro toto hřiště byla sprá-

vným krokem, a zda náročná údržba
živého trávníku je a bude vůbec v na-
šich finančních možnostech.

V letošním ročníku participativního
rozpočtu je ve hře i rozšíření Pump-
trackového areálu. Pokud projekt získá
podporu veřejnosti, bude nutné vzít sil-
ně v potaz nejenom samotnou dráhu,
ale i bezprostřední okolí hřiště a pros-
tor areálu jasně definovat, v ideálním
případě najít správce tohoto sportovi-
ště.

Dále bych se s vámi rád podělil o do-
brou zprávu. I v tomto případě se pro-
středky „našly“ a opět díky vysoutěžení
rekonstrukce „školní kotelny“ za čás-
tku nižší, než byla předpokládaná.
V těchto dnech byla dokončena veřej-
ná soutěž na dodávku bezpečnostních
prvků, mj. kamer a dalších komponen-
tů. Instalace zařízení bude provedena
ještě v tomto kalendářním roce. Vytvo-
ří se tím podmínky pro využití hřiště
pro veřejnost. I další informace se týká
tohoto hřiště. Ač se to na první pohled
možná nezdá, umělý povrch fotbalové-
ho hřiště je čtvrt století starý a v nej-
bližší budoucnosti bude muset být
nahrazen povrchem novým. Oslovili
jsme proto specialistu na sportovní
povrchy s úkolem připravit podklady

pro projekt na rekonstrukci původní
části hřiště ohraničené běžeckým ová-
lem/dráhou.

I předposlední informace z oblasti
sportu se týkáMutěnické. Ve škole za-
čala působit basketbalová přípravka.
Velmi děkuji ředitelce školy, paní Mgr.
Střelské, že se podařilo přípravku umí-
stit právě u nás, na Vinohradech.
Polohovací koše v tělocvičně jsou již
instalovány, a tak třeba časem i na Vi-
nohradech vyroste někdo, kdo to dotá-
hne až do NBA, stejně jako Tomáš Sa-
toranský.

Poslední informací je zpráva z jednání
školské a sportovní komise. Zde čle-
nové obdrželi informace a mj. seznam
sportovišť spolu s domácím úkolem.
Do příštího jednaní mají promyslet
a navrhnout možné další perspektivní
využití těchto asfaltových, původně
pro sport určených ploch. Jako zá-
stupci vinohradské veřejnosti se bu-
dou zásadně podílet na nových mí-
stech, kam budou moci
obyvatelé naší městské
části brzy vyrazit za spor-
tem.

Mgr. Jiří Karásek,
místostarosta
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„Zprávy z vinohradských sportovišť “

Milí Vinohraďáci,

je pro mě velkou ctí a zároveň také
velkou výzvou převzít vedení Kultur-
ního, vzdělávacího a informačního
centra „KVIC“ zde na Vinohradech.
Mým hlavním cílem je udělat z Vino-
hrad místo, kde se všichni budeme
rádi potkávat, bavit se či vzdělávat.
Plánuji pro Vás pestrý program, který
bude určený pro všechny věkové kate-
gorie a různé zájmové skupiny tak, aby
si na své přišel každý. Věřím, že se
společně uvidíme na plánovaných
akcí, kterých nás do konce roku čeká
hned několik. Dovolte mi Vám některé
z plánovaných akcí představit.

V neděli 15. října nás čeká již druhý
ročník akce Vinohradský psí den, kde
se můžete těšit na bohatý doprovodný
program, zajímavé hosty, soutěže,
ukázky psích sportů, psí školičku, psí
salón, veterinární poradnu, fotokoutek,

psí koupaliště, doprovodný program
pro děti a mnohem víc.

Poslední týden v říjnu ožijí Akátky in-
teraktivní samoobslužnou stezkou pro
děti s názvem „Strašidýlkový les“.
Těšíme se na všechny statečné prů-
zkumníky a jejich rodiče při zdolávaní
této tajuplné stezky plné záludných
úkolů.

Listopad se na Vinohradech ponese ve
znamení gulášů a čertů. V pátek
17. listopadu proběhne totiž první
Vinohradský GulášFest, který bude
zakončený pochodem Krampus čertů
s velkolepou Fire & Light show. Akce
nabídne bohatý doprovodný program,
v rámci kterého proběhne soutěž o nej-
lepší vinohradský kotlíkový guláš.
Pozvání na akci přijalo několik čer-
tovských skupin z Rakouska, Česka
i Slovenska.

Na své si přijdou i filmoví nadšenci,

obnovujeme totiž filmový klub v na-
šem kulturním sále, kde budou pro-
mítány různorodé filmy a dokumenty.
Pro nejmenší diváky bude připraven
filmový klubík, který nabídne oblíbené
filmy pro děti s dalším doprovodným
programem, jako je např. pohádkový
kvíz o ceny.

1. prosince proběhne tradiční akce
Rozsvícení vánočního stromu, kde
bychom Vám chtěli představit nový
projekt: Vinohradský strom splněných
přání.

Bližší informace k akcím uvedeme
s předstihem na našich webových
stránkách, sociálních sítí i pomocí dal-
ších propagačních materiálů nejen zde
ve Vinohradském Informu.

Za KVIC Brno-Vinohrady
Mgr. Nikola Vasilevská, DiS.

KVIC s novým vedením
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Již páté zasedání vinohradského za-
stupitelstva proběhlo v pondělí 11. září
2023, jako obvykle ve společenském
sále Pálava na Bzenecké 23. O čem
členové ZMČ Brno-Vinohrady rozho-
dli?

- Schválena byla změna jednacího
řádu, nově bude moci vystoupit každý
zájemce z řad veřejnosti dvakrát v
maximálním časovém limitu 10 minut,
- zastupitelstvo souhlasilo se změnou
znaku MČ Brno-Vinohrady dle doporu-
čení heraldika,

- zastupitelé schválili závěry šetření a
doporučení k realizaci projektu proro-
dinné politiky AFFC,
- členové zastupitelstva souhlasili s
podáním žádosti o dotaci ministerstva
vnitra na nákup nového transportního
vozidla SDH Brno-Vinohrady se spolu-
účastí MČ,
- byla schválena nová pravidla pro pro-
nájem bytů svěřených MČ Brno-Vino-
hrady,
- zastupitelé souhlasili s rozpočtovým
opatřením umožňujícím nákup vozidla
pro péči o vzhled obce a veřejnou

zeleň,
- zastupitelstvo schválilo usnesení
o místních poplatcích, např. zachovalo
výši poplatku za psa, na stejnou úro-
veň uvedlo poplatek za pevné a mo-
bilní prodejní stánky, nebo nově nasta-
vilo sazby za výkopové práce.

Kompletní usnesení V. zasedání Zastu-
pitelstva městské části Brno-Vinohra-
dy najdete na webu městské části:
https ://www.v inohrady.brno.cz/
s amosp ra va / u sne s en i - r a d y - a -
zastupitelstva

Ze zářijového zasedání ZMČ Brno-Vinohrady

O projektu AFFC, do kterého se mnozí z Vás zapojili, jste se mohli dočíst v minu-
lých číslech Informu. Jsme nadšeni Vaším zájmem a vděční za vysokou účast
na společných pracovních setkáních. Od zúčastněných zástupkyň Jihomorav-
ského kraje pro tento projekt jsme si vysloužili velkou pochvalu.

Do dotazníkového šetření se zapojilo bezmála 500 obyvatel všech věkových
kategorií. Formou výtvarných prací se účastnili také žáci nižšího stupně základ-
ních a mateřských škol, kteří zpracovali nejrůznější návrhy na to, jak vylepšit
život v naší městské části. Dětská fantazie nezná hranic, a kdybychom to dětem
my dospělí nekazili, tak bychom měli již brzy na Vinohradech třeba i letecké
spojení s celým světem.

S radostí Vás tedy chci seznámit s prorodinnými opatřeními, která zastu-
pitelstvo naší MČ doporučilo na základě vyhodnocených dotazníků, výtvarných
prací a setkání s občany, a k jejichž realizaci se během následujících tří let Rada
naší městské části zaváže. Všechny podněty, které vzešly z dotazníkového
šetření, jsou pro nás cenným zdrojem informací – budeme s nimi pracovat i
v budoucnu.

Chtěla bych Vám všem za celou pracovní skupinu, zúčastněné zastupitele a čle-
ny Rady MČ poděkovat za spolupráci. Je vidět, že Vám na kvalitě života v naší
městské části záleží. Je mi ctí být součástí tohoto projektu.

Mgr. Zuzana Vöröšová,
členka Rady městské části,

koordinátorka projektu

1. Průjezdnost sídliště pro složky
Integrovaného záchranného systé-
mu
2. Bezpečné přechody bez odpado-
vých nádob ve výhledu řidičů i chod-
ců
3. Moderní multifunkční sportoviště
4. Vánoční trhy u Radnice
5. Dětské disko a hudebně taneční
večery pro různé věkové kategorie
6. Organizace účasti v projektu
„Ukliďme Česko“
7. Podpora komunitních zahrad,
okrasných záhonů ve vlastní péči
obyvatel, květinové louky
8. Revitalizace mobiliáře: doplnění
laviček a odpadkových košů
(realizace pomocí tzv. „pocitových
map“ – umístění navrhují přímo
obyvatelé)
9. Šachové stoly a kuželky, petangue
v parku za DPS Bzenecká 19 - 21
10. Pravidelné přednášky o kyber-
bezpečnosti organizované pro různé
věkové kategorie

Jsme o krok blíže být obcí přátelskou k rodině



Divadlo pro nejmenší
Ve středu 18. 10. 2023 v 10.00 v sále
Pálava, Bzenecká 23
Loutkové divadlo V. Schildera zve na
první představení v tomto školním ro-
ce opravdu ty nejmenší diváky. Pohád-
ky „O Červené Karkulce“ a „Perníková
chaloupka“ zná určitě každý. Předsta-
vení je určeno dětem od dvou let, ale
mohou přijít i mladší. Vstupné je 80,-
za osobu, zakoupíte před představe-
ním.

Oslavili jsme 30 let
Počasí nám přálo, a tak si téměř sto
padesát dětí mohlo vyzkoušet své do-
vednosti na deseti stanovištích, pre-
zentujících kroužky Domečku. Vyrábě-
lo se, cvičilo, hrálo na hudební nástro-
je. Nás všechny, kteří jsme akci při-
pravovali, moc těšily usměvavé a spo-
kojené tváře dětí i rodičů a také zájem
a přítomnost paní starostky. Myslím,
že můžeme s čistým svědomím říct, že
první setkání po prázdninách se po-
vedlo. Nyní už se budeme s vámi zase
pravidelně setkávat v kroužcích, na
což se moc těšíme. Kdo má zájem,
možná najde ještě nějaká volná místa

na webové stránce Domečku:
www.domecekvinohradbrno.cz

Lektoři Domečku
Lektoři našich kroužků jsou většinou
lidé, kteří k nám chodí ve svém volném
čase a předávají dětem i dospělým své
znalosti a dovednosti. I když je to prá-
ce ne zcela bez finanční odměny, dělá
se z lásky a ne pro peníze. Chtěla bych
tedy moc poděkovat všem lektorům,
pomocníkům a táborovým vedoucím
za jejich nasazení. Bez vás by Dome-
ček nebyl takový, jaký je. Vážíme si
toho, že tu jste s námi, někteří už mno-
ho let. Někdy není jednoduché najít to-
ho pravého na vedení kroužku.

Nyní už několik měsíců sháníme lek-
tora keramiky pro děti od 4 let na jed-
nu hodinu týdně. Stále se nám nedaří,
tak pokud vás oslovily tyto řádky nebo
o někom vhodném víte, určitě se
ozvěte.
Ivana Heindlová, vedoucí Domečku
739 263 997

Výstava k výročí
Zveme vás do naší galerie na výstavu,

která mapuje uplynulých 30 let činno-
sti Domečku. Najdete na ní fotografie
z úplných začátků, z různých akcí, vý-
stav, táborů, karnevalů, divadel... pro-
hlédnout si můžete i naše kroniky.

Nenechte si ujít možnost zavzpomínat
a ukázat třeba svým dětem, že jste ta-
ké chodili do Domečku. Výstava tu bu-
de pro vás do poloviny listopadu, vždy
v pracovní dny 8 –12 a 14 – 18 hodin.

Dopolední aktivity pro nejmenší
Srdečně zveme maminky (ale i tatínky
či prarodiče) do našich dopoledních
aktivit.

Najdete zde cvičení, tancování či vý-
tvarné kroužky, otevíráme opět také
Hernu pro rodiče s dětmi vždy ve stře-
du 9.30 – 11.30.

Tyto kroužky mají většinou jednorá-
zové vstupné, přijďte tedy kdykoliv vy-
zkoušet.

Více informací a rezervace míst na
www.domecekvinohradybrno.cz
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Říjen v Domečku

Symboly obce či městské části
představují jedinečnost té které ob-
ce, a proto nesmí být zaměnitelné,
jejich tvorba se řídí heraldickými
pravidly a k jejich změně dochází
zcela výjimečně (schvaluje je za-
stupitelstvo a uděluje předseda
poslanecké sněmovny). Tyto sym-
boly se evidují v registru komunál-
ních symbolů.

Archiv města Brna koncem loňského roku upozornil ty
městské části, jejichž symboly nejsou dosud v registru za-
neseny, případně nejsou úplně v souladu s heraldickými

pravidly, a nabídl odbornou pomoc při nápravě.

Naše městská část této nabídky využila. Ve snaze zacho-
vat v maximální možné míře zažitou podobu znaku se
zlatým hroznem, používanou v různých variacích tři dese-
tiletí (od jeho schválení v roce 1992), zářijové zastupi-
telstvo schválilo nový textový popis: „červený štít se stříbr-
nou zúženou hlavou, pod ní zlatý vinný hrozen s černým
úponkem vedle stříbrného břevna zkráceného zleva“, což
odpovídá vyobrazení dle původního návrhu dr. Jiřího Čejky
z počátku devadesátých let.

Mgr. Jitka Ivičičová,
starostka

Proměna vinohradského znaku



Zastupitelstvo MČ Brno-Vinohrady na
svém zasedání dne 11. září 2023
schválilo nová Pravidla o pronájmu
bytů v naší městské části. Smyslem
schválených pravidel je hospodárné
využívání svěřeného bytového fondu
a jeho efektivní údržba. Cílem je pod-
pora ucelených rodin se zachováním
sociálního podtextu. Nové znění pravi-
del je platné od 12. září 2023. V nej-
bližších dnech budou všichni stávající
uchazeči písemně vyzváni k doplnění
podkladů ve vyžádaném termínu. Ná-
sledně budou všechny žádosti vy-
hodnoceny a bude schválen pořadník.

Nová pravidla pro pronájem bytů jsou
v plné verzi zveřejněna na stránkách
MČ Brno-Vinohrady.

Dalším důležitým dokumentem, který
v uplynulém měsíci schválila Rada MČ
Brno-Vinohrady jsou nová pravidla pro
ukončení nájmu bytu či nebytových
prostor výpovědí. Často se totiž stá-
valo, že dlužníci udržovali svůj dluh ve
výši pod zákonem stanoveným limi-
tem, který umožňuje dlužníkovi dát
výpověď z nájmu bez výpovědní lhůty.
Těmto chronickým neplatičům je po-
dle nových pravidel umožněno dát vý-

pověď z důvodu špatné platební mo-
rálky. V tomto případě bude uplatněna
výpovědní lhůta v délce 3 měsíců.

I tato pravidla jsou v plné verzi
zveřejněna na stránkách MČ Brno-
Vinohrady. Pevně věřím, že se díky no-
vým pravidlům pro ukončení nájmu
výpovědí z nájmu plateb-
ní morálka v těchto pří-
padech zlepší.

Ing. Jiří Pustina
místostarosta
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Nová pravidla obecních bytů

Postarali se o to zaměstnanci brněnské centrály Konica
Minolta Bussiness Solution Czech, s.r.o., sídlící u nás na
Vinohradech, kteří se s pořádnou vervou vrhli do brigády
renovace oblíbeného vinohradského dětského hřiště.

A že Barevňák vybarvili opravdu parádně! Nabarvili lavičky
a herní prvky, uklidili, zametli, obnovili bezpečnostní značení,
neodradily je dokonce ani teplotní třicítky!

Nadšeným brigádníkům Konica Minolta patří obrovský dík za
skvělou práci. Pokud byste se také chtěli do renovace
Barevňáku nebo i jiných vinohradských hřišť zapojit, budeme
moc rádi! Nástroje k tomu rádi poskytneme.

ÚMČ Brno-Vinohrady

Barevňák zase hýří barvami

Co se děje na Bořetické?

První milník na cestě za změnou

Na Bořetické zahájil BKOM rekonstrukce chodníků. Práce
na rekonstrukcích jsou rozděleny do pěti etap, probíhat
budou nejdříve v těsném okolí budovy bývalé mateřské
školy, kde dnes sídlí organizace „Help me“. Poté přijde na
řadu protější pěší komunikace následovaná chodníky ko-
lem příjezdové cesty na ulici Bořetickou.

Žalostný stav těchto chodníků je zřejmý, jsme proto rádi, že
BKOM obrátil pozornost i na Vinohrady a k opravám do-

chází. Zároveň doufáme, že opravy dalších chodníků bu-
dou následovat. Aktuálně se připravuje přehled těch částí
chodníků, jejichž stav rovněž vyžaduje důkladné opravy,
včetně například oprav kanalizačních vpustí. Nebude to
tedy dlouho trvat a s opravami se tak dostane i na další
vinohradské chodníky.

Mgr. Jiří Karásek,
místostarosta

Na posledním zasedání Zastupitelstva městské části Brno-VInohrady bylo schváleno rozpočtové opatření, na základě
kterého budou vyčleněny finanční prostředky pro nákup užitkového vozidla. Návrh na jeho pořízení vzešel z podnětu
Komise životního prostředí a z nápadu zlepšit operativní řešení problémů spojených nejen s černými skládkami, ale
celkové kontroly stavu životního prostředí a inventáře na Vinohradech. S provozem vozidla jsou spojeni i vyčlenění
pracovníci, kteří budou vozidlo obsluhovat. Ti tak budou moci reagovat na vzniklé problémy rychleji a bez zbytečných
prodlev. Přeskočí se tak nyní aktuálně zbytečně složitý a zdlouhavý proces předávání informací firmám zajišťujícím
údržbu.

Je to první milník spojený s rozsáhlejším konceptem celkové změny přístupu k řešení současné situace v oblasti
životního prostředí na Vinohradech.

Robert Kurucz,
předseda Komise životního prostředí
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Od října se na Vinohrady po letech vrací filmový klub,
kdysi známý také pod názvem Vinohradský film. Promí-
tání filmů bude probíhat zpravidla jednou měsíčně v na-
šem Společenském sále Pálava. Budeme kombinovat
dokumenty i hrané filmy z Česka a zahraničí, dokumenty
budeme doprovázet diskuzemi s tvůrci a lidmi, kteří mají
o daných tématech co říct. Na své si přijdou i děti, pro
které připravíme v následujících měsících víkendovou
projekci.

Začínáme ve čtvrtek 12. října v 19:30 slovenskou no-
vinkou Invalida. Černá komedie o kolosální pomstě a nej-
pevnějším přátelství. Bláznivý příběh naprosto neprav-
děpodobného akčního hrdiny a jeho snahy získat zpět
svou rodinu. Vstupné na projekci je 70 Kč, vstupenky lze
zakoupit na místě.

Za KVIC Brno-Vinohrady Tomáš Pokorný

Filmový klub na Vinohradech se vrací

Významná literární výročí
Milí čtenáři,
aktuálně si během října připomeneme tato významná lite-
rární výročí:

Před 10 lety (1. 10. 2013) v americkém Baltimoru
zemřel autor politických thrillerů a válečných románů, jenž
od FBI i CIA dokonce získal bezpečnostní prověrku, čímž
tak jeho knihy zaručovaly větší autenticitu příběhů – Tom
Clancy.

8. 10. se 80. narozenin dožívá R. L. Stine, z jehož pera
pochází hlavně hororové příběhy pro děti, a proto ne
nadarmo bývá nazýván „Stephenem Kingem dětské litera-
tury“.

13. 10. si připomeneme 160. výročí narození Josefa
Merhauta, literáta úzce spjatého s Brnem. Je považován za
zakladatele brněnských románů, v nichž líčil národnostní či
sociální problémy života v Brně na přelomu 19. a 20.
století. Je po něm pojmenována i ulice Merhautova
v Černých Polích.

Kulaté 50. narozeniny 15. 10. oslaví nejen v rodné
Francii úspěšný spisovatel Franck Thilliez, jenž však dříve

pracoval v IT oblasti a právě znalosti z tohoto prostředí ve
svých vědecky zaměřených detektivkách a thrillerech často
využívá.

100. narozenin by se 20. 10. dožil Otfried Preussler,
autor populární pohádky o Malé čarodějnici nebo Čaro-
dějova učně. Zajímavostí je, že se Preussler, byť národností
Němec, narodil v Liberci a spolu se svým otcem často
jezdil po Čechách a sbíral lidové pohádky.

30. 10. 1938 americká stanice CBS odvysílala roz-
hlasovou adaptaci sci-fi románu Válka světů od H. G.
Wellse jako reportáž o aktuálním přistání mimozemšťanů
na Zemi. Navzdory počátečnímu varování, že se jedná pou-
ze o dramatizaci, to tehdy mezi posluchači vyvolalo paniku,
že je to skutečná zpráva (adaptace totiž byla pojata formou
zpravodajských vstupů do vysílání).

Uvedené zajímavosti jsme čerpaly ze stránek
Wikipedia.org., Databazeknih.cz, ČSFD.cz a iRozhlas.cz.

Linda Miklová, Šárka Štýblová
knihovnice KJM Vinohrady

Komise životního prostředí RMČ Brno-
Vinohrady je vám teď o něco blíž!
https://www.facebook.com/zpvinohrady
https://www.instagram.com/zpvinohrady

Stejně jako ostatní komise, i Komise životního prostředí je
tady pro Vinohraďáky, aby společně s nimi vytvářela lepší
a udržitelnější prostředí v naší městské části.

Nyní je navíc díky sociálním sítím
otevřená vašim nápadům, sdílí nápa-
dy a vize, které má v úmyslu prosadit,
a může se s vámi také podělit o infor-
mace a zážitky z práce svých členů!

KŽP RMČ Brno-Vinohrady
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Vážení a milí rodiče, zákonní zástupci, obyvatelé Vinohrad
a přátelé naší školy,

dne 4. září 2023 se naši žáci opět sešli ve školních lavicích.
Zahájení prvního školního dne a školního roku 2023/2024
proběhlo na školním hřišti, kde si třídní učitelé a učitelky
převzali své svěřence. Poté následoval průvod prvňáčků
spolu s žáky devátého ročníku a ostatními spolužáky

z ostatních tříd. Následně se všichni odebrali do tříd, kde
sdíleli svoje zážitky z prázdnin. Prvňáčkům přejeme, aby
jim jejich prvotní nadšení vydrželo a deváťákům hodně
štěstí u přijímacích zkoušek.

Iva Koláčková,
ZŠ Čejkovická

Začátek školního roku na Čejkovické

Volby do žákovského parlamentu
na ZŠ Mutěnická

S nově příchozím školním rokem jsou
u nás na škole spjaty i volby do žákov-
ského parlamentu. Letos poprvé se žá-
ci vžili do role dospěláků a zažili si
„opravdové“ volby se vším všudy.

V každé třídě směl kandidovat libovol-
ný počet kandidátů, zvoleni pak byli
vždy dva zástupci. Pro voliče byly na-
chystané volební lístky. Nutný byl i žá-

kovský průkaz, který žáci předložili vo-
lební komisi, aby mohl být jejich hlas
úspěšně započítán. Nechyběla ani
plenta, za kterou děti vložily vybraný
volební lístek do obálky a poté do vo-
lební urny.

Během voleb jsme si připomněli princi-
py demokracie a státní symboly České
republiky.

Nově zvoleným členům gratulujeme!
Mgr. Iveta Smejkalová,
Mgr. Michaela Žďárská

Přivítání prvňáčků na ZŠ Mutěnická
Prázdniny utekly jako voda a my se opět po dlouhé době
s nadšením a plní sil uvítali s našimi žáky, mezi kterými byli
i letošní prvňáčci. Setkali jsem se s nimi před školou, kde
s úsměvem na tvářích a nedočkavostí vyhlíželi své nové
paní učitelky.

Společně za doprovodu dětských melodií jsme zamířili na
školní zahradu, kde proběhlo slavnostní uvítání prvňáčků,
které se nám pomalu začíná stávat tradicí. Na úvod se nám
představily naše Mažoretky, které svým vystoupením navo-
dily slavnostní atmosféru prvního školního dne. Milým pro-
slovem děti i rodiče uvítala paní ředitelka, po té k našim
nejmladším promluvila paní starostka Mgr. Jitka Ivičičová
spolu s panem místostarostou Mgr. Jiřím Karáskem, úspě-
šný školní rok popřál všem i pan zástupce. Děti byly potě-
šeny dárečkem, který jim předala dcera paní starostky.

Překrásné letní počasí umocňovalo slavnostní atmosféru
a podtrhlo netradiční zážitek prvního usednutí do lavic
a setkání s novými kamarády. Děti si odnesly ze svého

prvního školního dne mnoho krásných zážitků, radosti,
školních pomůcek a dárečků.

Našim prvňáčkům, jejich rodičům a všem žákům přejeme
především pevné zdraví a úspěšný školní rok 2023/2024.

Mgr. Zdeňka Josková



www.vinohrady.brno.cz info@vinohrady.brno.cz facebook.com/mestskacastbrnovinohrady twitter.com/BrnoVinohrady10

70. výročí ZUŠ – nový koncertní sál
a učebny hudební teorie
Díky rozsáhlé rekonstrukci vznikl během prázdnin v hlavní
budově Základní umělecké školy PhDr. Zbyňka Mrkose
moderní víceúčelový sál, který vyhoví náročným, a pro
jednotlivé obory specifickým, požadavkům výuky. Základní
umělecká škola tak od 1. září 2023 získala důstojné a kul-
tivované prostředí pro umělecké vzdělávání žáků a studen-
tů, kterých je v letošním školním roce více než 900.

Komplexní řešení prostoru i akustiky, moderní materiály,
chytré řešení vestavěných skříní, audiovizuální technika
a hlavně energeticky úsporné osvětlení a vytápění – to vše
dělá z nového koncertního sálu skvělé místo pro rozvoj
schopností a nadání dětí a podporu mladých talentů. I když
samotná rekonstrukce sálu nebyla jednoduchá ani přímo-
čará, dílo se podařilo a pro naše žáky i pedagogy bude nový
sál inspirativním zázemím.

Modernizací prošla i učebna nauky o hudbě v budově ZUŠ
Čejkovická. Učebna je od letošního školního roku, stejně
jako učebna nauky o hudbě v hlavní budově Došlíkova, no-
vě vybavena interaktivní výukovou technologií. Děti při výu-
ce jistě ocení i ergonomicky tvarované, pohodlné židle a no-
vé lavice. Naši žáci se tak mohou těšit na výuku v inspi-
rativním prostředí v nově vybavených a modernizovaných
učebnách.

Za celou naši ZUŠ přejeme všem žákům i jejich rodičům,
aby na chvíle strávené v naší škole vzpomínali s radostí
a rádi se sem vraceli. Těšíme se s vámi na setkání při
koncertech a dalších akcích naší ZUŠ.

Kolektiv pracovníků
Základní umělecké školy PhDr. Zbyňka Mrkose

Do Divadla Bolka Polívky
to máme blíž!

Kritický stav budovy, ve které dlouhá léta sídlilo ze strany
Jakubského náměstí Divadlo Bolka Polívky a ze strany Mo‐
ravského náměstí kino Scala zapříčinil, že divadlo slavného
principála a valašského krále opustilo své tradiční půso‐
biště. Po měsících hledání našli oblíbení brněnští herci pře‐
chodný domov v prostorách, které jsou vinohradskému
divákovi mnohem blíž, než byly ty v centru města. V žide-
nickém Dělnickém domě na Jamborově ulici.

Divadlo Bolka Polívky se těší na své diváky a my přejeme
krásné kulturní zážitky! (rr)

Buďte ohleduplní, vteřiny mohou zachránit
život! Parkujte tak, ať záchranáři projedou
bez problémů a zdržení.
Magistrát města Brna společně s Hasičským záchranným sborem
Jihomoravského kraje startují kampaň s cílem upozornit řidiče na ne‐
vhodné parkování vozidel, které brání včasnému dojezdu a zásahu.
https://brnoinmotion.cz/vteriny-pro-zivot/
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Kde se rodí bojovníci? Aneb příběh
vinohradského Jetsaam Gymu.

Věděli jste, že na Vinohradech máme
sportovní klub, který se může pyšnit
úspěchy na mezinárodní úrovni?
Jetsaam Gym není jen běžným trénin-
kovým centrem, je to místo, kde se rodí
šampioni.

Dnes se seznámíme s mužem, který
stojí v jeho čele, profesionálním boxe-
rem Michalem Rybou. V tomto exklu-
zivním rozhovoru nám Michal odhalí
tajemství jejich úspěchů, vize pro bu-
doucnost a odpoví na otázku, proč je
právě Jetsaam gym tím nejlepším mí-
stem pro děti i dospělé, kteří chtějí
objevit kouzlo bojových sportů.

Jak jsi začal s bojovými sporty a co Tě
k nim přivedlo?
S bojovými sporty jsem začal ve 13 le-
tech, v dětství jsem se pořád hledal,
nešel mi žádný kolektivní sport, byl
jsem tak trošku kopyto. Hledal jsem
něco, co bude přímo pro mě. Jeden den
jsem pak šel s mámou podchodem ve
městě a dostal jsem do ruky letáček
Jetsaam Gymu, přišel jsem na svůj
první trénink, sedlo si to a najednou
uteklo 17 let a stále jsem tu, nyní už
v pozici trenéra a vedoucího celé
organizace. V době, kdy jsem začínal
nebyly žádné tréninky pro děti, začínal
jsem tedy rovnou s dospělými, v tom je
dnešní doba přívětivější, děti mohou
chodit na tréninky se svými vrstevníky
a trénink je přizpůsoben jejich věku.

Nedávno jsi slavil velký kariérní
úspěch, řekneš nám, o co šlo a co se
Ti povedlo?
Ano, je to tak, nedávno jsem obhájil
mezinárodní český titul v boxu a to již
potřetí za svoji kariéru. Soupeře se mi
podařilo ukončit před limitem ve 4. ko-
le. Dále jsem držitelem mezinárodního
titulu Šampiona UBO pro západní
Evropu.

Jaké druhy bojových sportů a lekcí
nabízíte ve Vašem gymu?
Nabízíme různorodé lekce pro děti
i dospělé, pro muže i ženy. Pro děti od
5 let do 15 let nabízíme kroužek
komplexních bojových sportů, pro ženy
lekce FIT boxu, kruhové tréninky a pak
samozřejmě lekce konkrétních

bojových sportů, jako je např. box,
MMA, Muay Thai apod.

Jaké jsou hlavní úspěchy, na které
jste pyšní, pokud jde o Vaše bojovníky
a trenéry?
V Jetsaam Gymu trénují velice úspěšní
bojovníci, nejznámějším z nich je Jiří
Denisa Procházka, který vyhrál titul
Šampiona UFC, což je nejlepší MMA
organizace na světě, Jirka drží také titul
Šampiona japonské organizce RIZIN.
Dále např. Andrej Kalašnik, bojovník
největší české organizace OKTAGON,
či třeba Milan Procházka, který je drži-
telem několika titulů v boxu a nyní je
úspěšným trenérem, aktuálně trénuje
Milan i mě.

Co můžete říci rodičům, kteří zvažují
přihlášení svých dětí na tréninky v
Jetsaam Gymu? Jakým způsobem
tato zkušenost může pozitivně ovli-
vnit jejich rozvoj?
Rodiče, kteří zvažují přihlášení svých
dětí na tréninky v Jetsaam Gymu, by
měli vědět, že náš klub je místem, kde
se kromě získávání dovedností v bojo-
vých sportech, klade
důraz také na celkový
rozvoj dětí. Bojové
sporty jim poskytují
nejen zdravou fyzic-
kou aktivitu, ale také
učí disciplíně, res-
pektu k ostatním a po-
máhá rozvíjet zdravé
sebevědomí. Naší čin-
ností bychom chtěli
překonat předsudky,
se kterými se občas
setkáváme a ukázat,
že bojové sporty jsou
jak po fyzické, tak po
psychické stránce pro
děti velmi přínosné.

Jaké jsou vaše plány
pro budoucnost Jet-
saam Gymu? Může-
me očekávat nějaké
novinky nebo speci-
ální akce pro nové
členy?
Náš Gym prošel přes
prázdniny velkou re-
konstrukcí. Máme no-

vý profesionální ring a další potřebné
vybavení pro komplexní trénink. Do
budoucna budeme rozšiřovat nabídku
lekcí a také pořádat veřejné akce,
exhibice a bojové večery, kde uvítáme
všechny, kteří bojové sporty alespoň
sledují. Máme zde i novou chill zónu,
kde se můžete občerstvit v našem
novém baru.

Děkujeme Michalovi za jeho čas a in-
spirující pohled na svět bojových
sportů. Pokud máte zájem stát se
součástí této rodiny, neváhejte a přijďte
do JetsaamGymu na Pálavské náměstí
na Vinohradech. Rozpis lekcí najdete
na jejich webu www.jetsaamgym.com.
Děti trénují každé úterý a čtvrtek od
15:30 do 16:30, připojit se můžete
kdykoli během roku, jak říká jejich
hlavní motto: „Každý někdy začínal“.

Rozhovor s boxerem Michalem Rybou
vedla Mgr. Nikola Vasilevská, DiS.,

KVIC Brno-Vinohrady
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Jaké bude Brno budoucnosti?
Napoví Malý festival velkých výzev

Jak můžeme v Brně lépe hospodařit s
vodou? Bude se tu dobře žít i našim
dětem? Nejen tyto otázky zodpoví od-

borníci z kanceláře architekta. Na kli-
matickém festivalu Lipky 4. listopadu
2023 se lidé dozví, jak se město adap-
tuje na změnu klimatu, poznají cesty
bezemisní energetiky a na praktických
workshopech vyzkouší, co zvládnou
pro klima udělat sami. Chybět nebude
ani koncert a dobré jídlo.

Druhý ročník malého klimatického fe-
stivalu na Lipové 20 v Brně-Pisárkách
návštěvníkům představí konkrétní
opatření, která mohou pro klima a pla-
netu udělat. O hospodaření s dešťov-
kou a boji proti suchu budou lidé od
14 hodin diskutovat přímo s předná-
šejícím z Kanceláře architekta města
Brna, o přechodu k čisté energetice
promluví odborníci z platformy Fakta
o klimatu.

„Ačkoliv už se o změně klimatu hodně
mluví, pro mnohé je stále těžké se
v problematice zorientovat. Na Klima-

festu chceme otevřít prostor pro dis-
kuze, ukázat, co se již řeší v Brně i na
celostátní úrovni, a podívat se i na to,
co může udělat každý sám v osobní
rovině tak, aby to mělo smysl a dopad,“
popisuje organizátorka akce Anna Sla-
víková z Lipky.

Kromě přednášek se návštěvníci mo-
hou těšit na pestré workshopy a kul-
turní program. Inspiraci najdou v kurzu
veganského vaření a klíčení, vytvoří si
voskovaný ubrousek či svícen ze dře-
va, chybět nebude ani SWAP oblečení,
představení nové deskovky a koncert
kapely Zelené koule. Celý program je
na www.lipka.cz.

Zuzana Slámová, Lipka

Do 30. listopadu 2023 můžete využít třetího Milostivého
léta. Jde o šanci zbavit se dluhů na daních či sociálním
pojištění. Dále se týká daní a poplatků vymáhaných Celním
úřadem, pohledávek vůči soudům a Vězeňské službě ČR.
V Brně můžete díky této akci umořit dluhy vzniklé na
poplatku za komunální odpad.

Možnost ukončení daňových exekucí splacením dlužné
jistiny je časově omezená – končí 30. listopadu 2023.
V případě, že dluh přesáhl 5.000 korun, můžete zažádat
o rozložení do 12 splátek.

Informace týkající se dluhů na daních, sociálním pojištění
apod. najdete na webu:milostiveleto.cz.

Jak postupovat v případě pohledávek na poplatku za ko-
munální odpad v Brně
Po uhrazení jistiny (původní poplatek v plné výši) vám bude
odpuštěno vyměřené zvýšení, případně i exekuční náklady.
V případě, že chcete svůj dluh vyřešit, se obraťte na pracov-
níky Oddělení správy poplatku za komunální odpad Magi-
strátu města Brna.

e-mail: odpady@brno.cz
tel.: +420 542 174 301
milostiveleto.cz

Magistrát města Brna

Milostivé léto v Brně
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Podzimní termíny blokového čištění vi‐
nohradských ulic jsou následující:

30. 10. 2023
komunikace Bzenecká vč. odstavných
ploch, zálivů a parkovišť před domy,
komunikace Prušánecká včetně od‐
stavných ploch, zálivů a parkovišť před
domy a před restaurací K1, komunika‐
ce Čejkovická včetně parkovišť před
domy a komunikací u přilehlých gará‐

žových bloků,
Křtinská – Zá‐
kos

01. 11. 2023
k omun i k a c e
Pálavské ná‐
městí za objek‐
ty OC-01, OC-
-02, parkoviště
a odstavné plo‐

chy kolem víceúčelového objektu Pá‐
lavské nám. 12, 13, 14, 15 (OC-03), par‐
koviště před domy Pálavské náměstí
6-9, parkoviště u vyhlídky, parkoviště
před objektem Velkopavlovická 25,
parkoviště vedle prodejny JYSK, komu‐
nikace Valtická včetně parkovišť před
domy a komunikací u přilehlých gará‐
žových bloků, Pálavské nám. – Zákos

03. 11. 2023
komunikace Blatnická včetně odstav-
ných ploch, zálivů a parkovišť před do-
my, komunikace Vlčnovská vč. odstav-
ných ploch, zálivů a parkovišť před
domy, komunikace Tvrdonická vč. od‐
stavných ploch, zálivů a parkovišť před
domy, komunikace Mutěnická, vč. par‐
kovišť před domy, komunikací u přile-
hlých garážových bloků a odstavného
parkoviště Mutěnická

08. 11. 2023
komunikace u garážových bloků při
komunikaci Žarošická, parkoviště před
domy Pálavské nám. 1, 2 a parkoviště
před Domem služeb, Révová, Žaro-
šická – Zákos, Věstonická – Zákos

13. 11. 2023
komunikace Velkopavlovická, vč. od‐
stavných ploch, zálivů a parkovišť před
domy a komunikace k prostranství za
UMČ Velkopavlovická 25, komunikace
Mikulovská, vč. odstavných ploch, zá‐
livů a parkovišť před domy, Mikulov-
ská 9 - plocha dvora a příjezdová ko‐
munikace, odstavné parkoviště nad
supermarketem BILLA, komunikace
Bořetická, vč. parkovišť před domy
a komunikací u přilehlých garážových
bloků

Nezapomeňte si přeparkovat!

Podzimní blokové čištění

Informace k Památce zesnulých
Otevírací doba veřejných pohřebišť

Ve dnech 25. 10. – 3. 11. 2023 je otevírací doba na Ústředním hřbitově a Židenicích od 7.00 do 19.00 hodin
a na příměstských hřbitovech od 25. 10. do 3. 11. 2022 od 7.00 do 21.00 hodin.
(Tuřany otevřeny i o víkendu 4. - 5. 11.)

Otevírací doba pohřebišť:
Ústřední hřbitov a Židenice

středa 25. 10. 7.00 - 19.00
čtvrtek 26. 10. 7.00 - 19.00
pátek 27. 10. 7.00 - 19.00
sobota 28. 10. 7.00 - 19.00
neděle 29. 10. 7.00 - 19.00
pondělí 30. 10. 7.00 - 19.00
úterý 31. 10. 7.00 - 19.00
středa 1. 11. 7.00 - 19.00
čtvrtek 2. 11. 7.00 - 19.00
pátek 3. 11. 7.00 - 19.00

Ing. Alena Říhová
ředitelka
Správa hřbitovů města Brna

Otevírací doba příměstských pohřebišť:
Slatina, Tuřany, Líšeň, Soběšice, Jehnice, Královo Pole,
Řečkovice, Komín a Žebětín

středa 25. 10. 7.00 - 21.00
čtvrtek 26. 10. 7.00 - 21.00
pátek 27. 10. 7.00 - 21.00
sobota 28. 10. 7.00 - 21.00
neděle 29. 10. 7.00 - 21.00
pondělí 30. 10. 7.00 - 21.00
úterý 31. 10. 7.00 - 21.00
středa 1. 11. 7.00 - 21.00
čtvrtek 2. 11. 7.00 - 21.00
pátek 3. 11. 7.00 - 21.00

sobota (Tuřany) 4.11. 7.00 - 21.00
neděle (Tuřany) 5.11. 7.00 - 21.00

Lidé v naší městské části postrádali místo, kde by mohli
důstojným způsobem zveřejnit parte svých blízkých nebo
jiná společenská oznámení. Prosklená nástěnka u vstupu
na radnici (dřívější úřední deska vedle dveří lékárny), bude
pro tyto účely k dispozici. Oznámení, ke zveřejnění stačí
doručit na podatelnu ÚMČ Brno-Vinohrady.

Vývěska na oznámení
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Elektrikář - opravy, rekonstrukce. Tel.: 797 676 748

Dlouhodobě pronajmu garáž při ul. Mutěnická: 724 869 531

Čistění koberců a čalounění od 20 – 25,- Kč/m2

dle znečištění. Tel.: 778 031 783.

Koupím chalupu nebo pozemek do 60 km od Brna. Tel: 725 087 561
Koupíme byt 1+kk nebo 2+kk. Hotovost. 601 586 468

Hledám byt 3+1 nebo větší. Platba hotově. 721 218 604

Plánujete rekonstrukci bytu a hledáte dočasné ubytování? Volejte +420 724 037 362

KUCHYŇSKÉ LINKY a VESTAVĚNÉ SKŘÍNĚ
dvířka, skříňky a pracovní desky na míru. Vrba 603 438 707, www.vrbakuchyne.cz, http://klikni6.tiscali.cz

SERVIS A MONTÁŽ ŽALUZIÍ A SÍTÍ. Doprava v Brně za 1,-Kč!
Žaluzie, rolety, sítě. T: 607 558 230, www.zaluzie-kubon.cz

Rekonstrukce bytových jader, koupelen a topení.
Poradenství, návrh, realizace na klíč.
Tel.: 513 034 551, mob.: 704 458 187,

e-mail: info@tzbcentrum.cz www.tzbcentrum.cz

REKONSTRUKCE KOUPELEN, JADER, INTERIÉRŮ NA KLÍČ
Spolehlivost, kvalita, osobní přístup. Tel. 777 141 165, 773 518 654

KNIHY RYŠAVÝ - OTEVŘENO, velký výběr knih pro děti
a o Brně, tel. 775368748. www.rysavy.cz,

otevírací doba: 9.30 - 11/14 - 18

Máte zájem inzerovat ve Vinohradském informu?
Vše podstatné najdete na webu vinohrady.brno.cz nebo

na vrabcova@vinohrady.brno.cz.

Vážení přátelé, 10. října otevíráme
TANEČNÍ KURZ PRO DOSPĚLÉ.

Lekce budou vždy v úterý 19:00 - 20:30
ve společenském sále PÁLAVA.

Info na tel. 734 369 982. TS DYNAMIC
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SENIOR KLUB: PROGRAM NA ŘÍJEN ‘23

Naše motto:
„podzim je tu, na procházky to asi moc nebude, a tak cestujeme alespoň s našimi lektory a na hvězdárnu... “

Vážení senioři všech věkových skupin, pohlaví a zájmů, zveme Vás kromě účasti na akcích v klubovně Bzenecká 19 (začátky
v 15.00, otevřena od 14.30) – viz program níže – i k zapojení se do pravidelných činností:
-> v pondělí (13.30 - 14.30) cvičení pro seniory ve Společenském sále Bzenecká 23 s podporou KVIC – kromě rozhýbání těla
se dobře naladíte.
-> ve čtvrtek (od 10.15 a 12.30, 90 minut) konverzační kurz angličtiny pro seniory (možno zapojit se kdykoli v průběhu roku)
v malé klubovně.
-> v pátek (14.00 - 16.00, mimo školní prázdniny) kurz PC pro seniory v ZŠ Mutěnická – účast i případné konzultace zdarma.

3. 10. Úterý
DIVOČINA AFRICKÉHO ROHU (2. část
- VELKÁ PŘÍKOPOVÁ PROPADLINA)
Ing. Miroslav Čapek

5. 10. Čtvrtek
PROVENCE - KRÁSY PŘÍRODY
Mgr. Hanka Žaludová

10. 10. Úterý
CESTOPISNÉ ZAJÍMAVOSTI
(pokračování)
E. Vacková

12. 10. Čtvrtek
BAVÍME SE SPOLEČENSKÝMI
HRAMI - NEBO INTERNETEM
Ing. L. Hodboď

17. 10. Úterý
SETKÁNÍ S PÍSNIČKOU (pokračování)
Ing. Karel Mifek

19. 10. Čtvrtek
BLAHOPŘÁNÍ JUBILANTŮM
NAROZENÝM V ŘÍJNU
Ing. L. Hodboď a tým spolupracovníků

24. 10. Úterý
MORAVA V HUSITSKÉ STRATEGII
V LETECH 1426 - 1434
Dr. Luděk Šubrt

25. 10. Středa
HVĚZDÁRNA – DIGITÁRIUM
„AŽ NA KONEC VESMÍRU“
Ing. Luděk Hodboď
(odjezd 16:45, cena 120,- Kč)

26. 10. Čtvrtek
PODZIM NA VRCHOLCÍCH
DRAHANSKÉ VRCHOVINY
Mgr. Pavel Resch

31. 10. Úterý
JAROSLAV SEIFERT - „K milionům
veršů na světě přidal jsem jen pár
slok“ - ale komplikovalo mu to
20. století...
PhDr. Lukáš KarnetSENIOR KLUB,

Bzenecká 19, Brno-Vinohrady

Máme za sebou nejen léto, ale už i podzimní září – v době
před uzávěrkou stále pěkné a teplé, což se projevilo i na
účasti na klubových akcích, které jsme zahájili cvičením
pro seniory v sále Pálava. V pondělí 4. 9 cvičilo jedenáct
a 11. 9. už dokonce patnáct účastníků, včetně několika
nových zájemkyň o pohyb.

Podobně tomu bylo i se zájmem o vycházku a setkání
v Sherwoodu 6. 9. – postupně se v zahrádce sešla téměř
třicítka těch, které vidina posezení s přáteli přiměla překo-
nat možné obtíže a obavy z chůze z kopce a zejména zpět
do kopečka, zejména pak ty, kdož se bez hůlek bohužel už
neobejdou. Všichni ale byli odměněni kromě příjemné po-
hody i náladovými melodiemi, kterými je potěšil a mile pře-
kvapil Milan Vaňura se svou harmonikou, s níž i přes svou
nedávno oslavenou devadesátku na zahrádku také přišel,
zahrál a zvítězil.

Druhý týden byl cestopisný – nejdříve přiblížila Eliška
Vacková přírodní a historické zajímavosti Sicílie a blízkých
ostrůvků, a poté seznámil Ing. Čapek posluchače a diváky
se svými zážitky a s přírodou v divočině Afrického rohu,
v Etiopii (druhá část jeho cestopisného povídání proběhne
v úterý 3. října).

Je ale nutno od minulosti obrátit pozornost k tomu, co nás
čeká. Pro představení „Až na konec vesmíru“ v digitáriu
hvězdárny jsem zvolil termín středa 25. 10. v 18 hodin (dřív
to bohužel není možné). Přihlášky lze podávat průběžně do
odjezdu na představení a do kapacity rezervace míst (30).
Zájemcům připomínám i možnost zúčastnit se zájezdu do
sklípku v Nechorech ve čtvrtek 2. 11. – přihlášky lze podá-
vat do 26. 10. (cena 400,- Kč).

Věřím, že čtenáři Informu si užili léto a s pěknými zážitky
a vzpomínkami se vrací do „všedních“ dnů podzimu – mů-
žeme se těšit na vzájemná setkání nejen v klubovně, a tak
se přijďte o své zážitky podělit – novým lektorem v klubu
bude např. Ing. Večeřa, který 23. 11. sdělí své zážitky a doj-
my z putování Chorvatskem.

Program i další informace a dokumentační fotografie na-
jdete stále na odkazu www.vinohrady.brno.cz/organizace/
senior-klub, nebo je získáte přímo u nás v době našich akcí
v klubovně na Bzenecké 19 (viz program).

Ing. Luděk Hodboď
luhod@seznam.cz,

tel. 602 169 899

Informace o akcích Senior klubu


